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Adostutako trazaketaberria, A-4 altematiba, Batzar Nagusiei aurkeztuko zaie

Jonan Fernandez,
Lurraldearen
bozeramaleak eta Eli

Caldos, Gipuzkoko diputatu
nagusiak puntu beretik eta
hitz berekin hasi zuten

bakoitzak bere aldetik eman

zuen prentsaurrekoa:
«gaurkoa oso egun

garrantzitsua da». Hitzok

Irurtzun-Andoain
autobidearen gatazka
konponbidean zegoelako
ustetik sortu ziren.

PELLO URZELAI / DONOSTIA

Konponbide horren giltza bi al-

deek adostasuna lortzean zegoen. Bi

aldeek oneritzitakoa Gipuzkoako
Batzar Nagusiek onartzen baldin ba-

dute, Irurtzun-Andoain autobideak

Gipuzkoan aldaketa bat izango du

bere trazaketan. Leitzaran bailara

kaltetuta gerta ez dadin, proiektu
ofiziala onartu aurretik aztertu ziren

altematibetako bat berreskuratu da,
A-4 altematiba deritzana, Belabie-

tako gaina túnel baten bidez zehar-

katzen dueña.

Proiektu ofiazialak Leitzarango
maldan zehar egiten baldin baditu

Gizpuzkoako zatiko kilometrorik

gehienak, A-4 altematibak, berriz,
Berastegiko aldea aukeratzen du.

Trazaketa honek, oraindik ere, Lei-

tzaran bailara ukitzen du. Proiektu

ofizialean, atuobidearen 11 kilóme-

tro Leitzarandik igarotzen ziren bi-

tartean, oraingo altematiban 4 edo

bost izango dirá.

EGUN Aste baten buruan za-

MUGITUA baldutako aukera berri
ATZOKOA honek, momentu bat

baino gehiago izan zituen atzo. Goi-

zeko hamar t’erdietan, Eli Galdosek

eta Lurraldeak —Jonan Fernandez

eta Bittor Aierdi izan ziren atzo Di-

putazioko Jauregian— bigarren hi-

lera hasi zuten. Honen bukaeran, ha-

mabiak inguruan, Lurraldeako bo-

zeramaleek adostasunaren lehenen-

go berria eman zuten Diputazioko
gela polibalentean eskainitako

prentsaurrekoan. Hamabi t’ erdietan,

Gipuzkoako diputatu nagusia ba-

tzardide taldeetako bozeramaleekin

bildu zen. Alderdi guztietakoak zeu-

den, HBkoak izan ezik. HBko ba-

tzarkide taldeko bozeramalea, José

Luis Elkoro, beste hilera bukatu on-

doren hartu zuen bere bulegoan Eli

Galdosek.

Alderdi ezberdinetako batzarki-

deek lehenengo inpresio eta balora-

zioak eskaini zituzten Jauregiko pa-
sabideetan. Eta, azkenik, Eli Galdo-

sekberak gertatutakoarenberri eman

zuen prentsaurrekoan.

GIZARTE Jonan Fernandez eta

_

Eli Galdos atzoko
c APA}PpKj A

egun «garrantzitsua»
zela esatean bat etorri baziren ere,

lortutako adostasuna baloratzean

ñabardura ezberdinak adierazi zi-

tuzten.

Lurraldeako bozeramaleak Galdosekiko biieratik irtetean.

/Mugimendu sozialaren

ikuspuntutik «oso ga-
rrantzitsua» zeritzon Fer-

nandezek, «urte hauetan

defendatu dugun elkarriz-

ketaren bidezko konponbi-
dearen tesia bermatzen de-

lako».

«Joan zen asteleheneko bileran,
gatazkaren alde guztiak aztertu zi-

ren, eta trazaketa ezberdinen errepa-
soan sakondu egin zen, horretan sor-

tu zen A-4 altematiba», hasi zen

kontatzen Jonan Femadez. «Lurral-

deak aztertu egin du eta ez ohizko

asanblada batean oneritzia eman

zion atzo», adierazi zuen.

Lurraldearen ustez, «hurbiltze

prozesu bat izan da, aurreakordioan

amaitu dena» izan da. «Espero dugu
elkarrizketa eta akordioaren filoso-

fía hau Nafarroako zatian ere zabal-

duko déla», erantsi zuen.

Balorazioetan sartuta, «akordio-

rako gelditzen zen azken zirrikitua

zenhau», esan zuen Lurraldeako bo-

zeramaleak. Mugimendu sozialaren

ikuspuntutik «oso garrantzitsua»
zeritzon, «urte hauetan defendatu

dugun elkarrizketaren bidezko kon-

ponbidearen tesia bermatzen dela-

ko». Fernandezen ustez, mugimendu
sozialak «baliozko solaskidetzat»

onartuak izan dirá, «gure irizpide-
tako batzuk onartuak izan diren aldi

berean». Lortutako adostasuna beste

gatazka batzuentzat balio duelakoan
dago Lurraldea.

Azken fínean, Jonan Fernandezen

esanetan, «bai mugimendu sozialak,
bai instituzioak, bai gizarte osoa ga-
raile atera dirá». Batez ere gizartea,
«kontsentsu hau gehien desiratzen

zuena», gehitu zuen.

AZKEN HITZA Trazeketa berriari

buruz
’

« ikusP untu
HAMJSIEK ekologikotik ez da

trazaketarik onena, baina ofiziala

baino hobeagoa da», esan zuen

Aierdik. «Trazaketarik onena Lu-

rraldearen altematiba déla pentsa-
tzen dugu», argitu zuen. Trazaketa-

ren abantailak, Lurraldearen ikus-

puntutik, nagusiki bi arlokoak dirá:

bata ekologikoa, Leitzaran bailara

tangentzialki zeharkatzean Leitza-

ranen parke natural oso bat egitea
posiblea egiten bait du eta, bestea,
territoriala, Tolosarako lotura hur-

biltzen duelako.

Eli Galdosek talde politikoen esku utzi du azken erabakia.

/«Politikarien zeregina,
bidé demokratikoak

erabiliz, gatazkak konpon-
tzea da, hau da ni saiatu nai-

zena, kontsentsuzko alter-

natiba posible baten hartzai-

le izatea», azaldu zuen di-

putatu nagusiak.

Eli Galdos Batzar Nagusietako batzarkide taldeetako bozeramaleekin bildu zen atzo.

Eli Galdosek bere pozaren arrazoiak

hórrela azaldu zituen: «gipuzkoarren
arreta zuen gatazka bat konponbi-
dean dago, irtenbide demokratiko

baten bidean». Ondoren, honako hau

argi utzi zuen: «Batzar Nagusiek du-

te azken hitza». Eli Galdosek «Lu-

rraldearen ahaleginak» eta «adosta-

sunera heltzeko borondatea» gorai-
patu zituen Galdosek.

Bere ustez, kontsentsuatutako al-

tematiba «instituzionala» da, era-

kundeetan erabilitako aukeren artean

bazegoelako.
Bere jarrerari dagokionez, «poli-

tikarien zeregina, bidé demokrati-

koak erabiliz, gatazkak konpontzea
da, hortan saiatu naiz ni, kontsen-

tsuzko altematiba posible baten har-

tzaile izatea», azaldu zuen diputatu
nagusiak. «Hemeri ez da ezer aldatu,
proposamen bat jasotzekoprest izan

gara, ez dago akordiorik, nik ezin

dudalako ezer akordatu, diputatu na-

gusi bezala, Batzar Nagusietan
onartzen den egunean zerbait esan

ahal izango dut».

Batzar Nagusiek
onartu beharko dute

proposamena
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Irurtzun-Andoain autobidearen

proiektu ofizialaren trazaketa alda-

tzeko segi beharreko prozedura Ba-

tzar Nagusietan aurkeztuko den ez

arauzko proposamen baten bidez be-

teko da.

Proposamen hori batzarkide talde

batek aurkeztu behar du Batzar Na-

gusietan. Atzo inork ez zuen argitu
zein taldek aurkeztuko duen porpo-
samen hori, baina Galdos eta EAJko

batzarkide taldeko bozeramalearen

zeharkako adierazpenen arabera,
EAJk berak ez duela egingo uler

daiteke, eta, ondorioz, Herri Bata-

sunak hartu beharko duela bere gain
betekizun hori.

Proposamen honek Batzar Nagu-
sietan izan dezakeen laguntza buruz,
Eli Galdosek ez zekiela erantzun

zuen.


